
香港海事博物館之友 2026 年活動日誌（1月至6月）

Friends of HKMM Event Calendar 2026 (From Jan to Jun)

日期

Date

時間

Time

參加者

Suitable for

類別

Category

活動名稱

Title

活動簡介

Description 

名額

Quota

費用

Charge

1月3日

3 Jan

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

2月7日

7 Feb

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

3月7日

7 Mar

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

4月4日

4 Apr

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

5月2日

2 May

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

6月6日

6 Jun

14:00-14:30, 1430-

1500, 1500-1530, 

1530-1600, 1600-

1630, 1630-1700  

(共6節 Total 

6sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識

船員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節5人

5 persons per session

免費

Free

2月7日

7 Feb

14:30-16:30 不限

All

會員優先

Friends-priority

龍舟設計工作坊

Dragon Boat Design Workshop

龍舟的設計看似千篇一律，惟龍頭及龍尾最能反映其設計元素。馬

灣的漁民龍舟配合了文化地景和歷史，富有特色。是次活動參加者

將會先行參觀展覽，了解馬灣漁民龍舟設計元素及背景等，再以自

己對馬灣的印象設計一條屬於自己的龍舟。 

Dragon boat designs may look similar, but the dragon head and tail 

reveal unique features. Ma Wan fishermen’s boats combine cultural 

landscape and history into distinctive designs. Participants will first visit 

the exhibition to learn about Ma Wan’s dragon boat elements and 

history, then create their own design inspired by their impressions of Ma 

Wan.

30 人

30 ppl

免費

Free

3月7日

7 Mar

時間待定

TBC

不限

All

會員優先

Friends-priority

與「馬灣聯青龍」對談

Conversation: Ma Wan dragon boat

馬灣聯青龍是香港龍舟界知名勁旅，積極私家賽及區內公開賽，隊

員包括水上人新生代、島內島外本地及外籍人仕。本講邀請聯青龍

代表進行跨代對話，向公眾講述馬灣龍舟的歷史變遷，分享扒龍舟

的樂趣。

Luen Ching Lung of Ma Wan is a renowned dragon boat team, with 

members from fisherfolk, locals, and expatriates. They actively join 

private and district races. This talk features an intergenerational 

dialogue, sharing the history of Ma Wan dragon boats and the joy of 

paddling.

100 人

100 ppl

免費

Free

3月21日

21 Mar

14:00-15:00 不限

All

會員優先

Friends-priority

石岸大搜查：認識香港礫石灘的生物多樣性 

Ocean Literacy Talk Series

Hide-and-seek: searching for biodiversity in 

intertidal boulder fields (Cantonese only)

岩岸看似堅硬不摧、抵礪浪濤、寸草不生，但其實它也有隨浪而變

、孕育萬物的一面。是次講座及工作坊，我們將請來專家介紹有著

很高生物多樣性的礫石灘生態，更會帶你走入海岸生態學家的世界

，嘗試辨認和記錄住在礫石灘的小生物，內容豐富，萬勿錯過！

Many think rocky coastlines are rigid and lifeless. NO! That is not true for 

boulder fields which are prone to wave and typhoon disturbance and 

harbour various wildlife. In this talk and workshop, you will learn the rich 

boulder field biodiversity found in Hong Kong from experts and 

experience how ecologists identify and look for these interesting species 

on the shore! 

100 人

100 ppl

免費

Free

4月

Apr

日期待定

TBC

14:30-15:30 不限

All

會員優先

Friends-priority

果酵育魚講座 Fishery and Fruit Enzyme Talk 生態專家將分享用果酵養魚有甚麼好處以及如何製作果酵。

Ecology expert will talk about the benefits of using fruit enzyme to farm 

fish and how can we make our fruit enzyme.

100 人

100 ppl

免費

Free

所有會員專享活動

All Friends-exclusive Activities

全年度需要預先報名的公眾活動

All public programmes that require registrations in the year



5月

May

日期待定

TBC

14:30-15:30 不限

All

會員優先

Friends-priority

海洋生態講座 Marine Ecology Talk 海洋專家將分享他們在蔚藍大海的新發現。

Marine experts will share their findings in the blue ocean.

100 人

100 ppl

免費

Free

6月

Jun

日期待定

TBC

14:30-15:30 不限

All

會員優先

Friends-priority

生態保育講座 Environmental Conservation Talk 生態專家將分享他們的海洋保育故事。

Ecology experts will talk about their marine conservation stories.

100 人

100 ppl

免費

Free

如有活動更新將不作另行通知 No further notice might be given for event updates.


